
Пільги не скасовуються. Вони будуть 
автоматично переведені в безготівкову 
форму. Готівкова форма – за бажанням 
пільговиків.

Пільги у безготівковій формі 
призначатимуться усім пільговикам в 
автоматичному режимі, за прикладом 
безготівкового надання субсидій через 
Ощадбанк. Для цього АТ “Ощадбанк” 
вестиме у відповідних автоматизованих 
системах обліку банку персоніфікований 
облік пільговиків та коштів, які 
надходитимуть на рахунок для виплати 
пільг, для кожного пільговика 
індивідуально. Після того “Ощадбанк” 
здійснюватиме переказ коштів на рахунки 
управителів, об'єднань, виконавців 
комунальних послуг на підставі 
договорів, що укладаються між ними та 

А
Т “Ощадбанк”.

Готівка

 З 1 жовтня 2019 р. стартувала 
монетизація пільг на оплату житлово-
комунальних послуг. Згідно з Постановою 
КМУ №373 від 17 квітня 2019 р.

Паралельно функціонуватимуть 2 
системи надання пільг у грошовій формі:

Пільги у готівковій формі 
призначатимуться усім бажаючим 
пільговикам на підставі поданих особисто 
заяв до органів соціального захисту 
населення, які формуватимуть щомісяця 
до 25 числа реєстри пільговиків для 
виплати пільг у готівковій формі і 
передаватимуть їх Мінсоцполітики. Після 
чого Міністерство, опрацювавши 
отримані реєстри, надсилатиме їх до АТ 
“Ощадбанк” та переказуватиме 
зазначеному банку кошти для виплати 
монетизованих пільг. Також особа може 
отримати кошти через виплатні об'єкти 
АТ «Укрпошта».

Таким чином, кошти надходитимуть 
на особисті рахунки пільговиків, які 
зможуть зняти їх з власного рахунку у 
будь-який час. Квитанція в свою чергу 
буде приходити із зазначенням повної 
суми оплати, а кошти, котрі передбачені 
Вам як пільга – надсилатись на Ваш 

особистий рахунок.
Отже, особи, 

котрі бажають 
отримувати кошти в 
готівковій формі – 
мають подати заяву 
в соцзахист до 15 
жовтня, і таким 
громадянам 
соцзахист буде 
нараховувати пільгу 
готівкою. В свою 
чергу пільговик 
котрий отримав 
кошти повинен 
сплатити за послуги 
самостійно, для 
відсутності 
заборгованості. 

2) Кого це 
стосується? 

учасників 
бойових дій;

осіб з 
інвалідністю 
внаслідок війни;

членів сімей 
загиблих (померлих) 
учасників 
АТО/ООС;

ветеранів військової служби 
(ветеранам ОВС, нацполіції, податкової 
міліції, державної пожежної охорони, 
державної кримінально-виконавчої 
служби, служби цивільного захисту, 
держслужби спецзв'язку та захисту 
інформації)

осіб, котрі отримали інвалідність під 
час проходження військової служби, та 
членам їх сімей, які перебувають на їх 
утриманні, батьків та членів сімей 
військовослужбовців, які загинули 
(померли) або пропали безвісти під час 
проходження військової служби. 

3) Чи буде враховуватись сукупний 
дохід сім`ї таким особам?

Ні, не буде
4) Як буде обраховуватись пільга, і 

які тепер подавати документи щоб 
скористатись пільгою?

Все як і раніше.
5) Яких пільг стосується? 
Всіх пільг, на котрі в вищезгаданих 

осіб були і є пільги.                               
  За матеріалами  сайту 

«Юридична сотня»

Безготівкова 

В такому разі вам не потрібно 
укладати додаткових угод, чи писати 
додаткові заяви, тобто Вам приходитиме 
квитанція з вже списаними коштами.
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 Важливо!

 Монетизації пільг: що необхідно знати?

Згідно з Постановою КМУ №373 від 17 квітня 2019 р.



 Хочу аби зрозумів,що 
ми воювали аби ти,коли 

народишся,не знав війни.
 Бо лише перемоги 
України я хотіла так як 
мати тебе.
 Ти рости справжнім, 
справедливим, дужим і не 
слухай тих хто не 
розуміє,що таке патріотизм.
 Сподіваюсь,що поки 
ти виростеш наша країна 
буде ставати 
сильнішою,переможе 
кацапську навалу,буде 
вільною і ти з гордістю 
говоритимеш,що ти 
українець.
 І тоді все буде не 
дарма.
 Рости і коли 
прочитаєш це згадай всіх 
тих хто віддали найбільшу 
ціну за твоє мирне життя.     
Люблю.       Твоя мама. 
        Вікторія Дворецька

 Розкажу тобі,що у нас 
роками крали нашу 
історія,мову,нашу віру. 
Вчитиму тебе,що головне в 
житті не шматок ковбаси на 
столі,а чиста совість і 
честь.
 Я хочу аби ти знав і 
вбирав у себе все найкраще 
за,що ми боролись.

 Хочу вечорами 
розповідати тобі про 
Ляліка, Сірка,Олега,про 
Чеха. Хоча про нього тобі 
розкажуть його сини,вони 
розкажуть тобі,що їхній 
татко захищав іхній дім.
 Я розказуватиму тобі 
про тих найкращих які були 
зі мною поруч всі ці роки.

 Але я хочу аби ти 
знав про Героїв. Про Сергія 
Нігояна, який боровся за 

Україну і загинув без зброї 
в руках, але з гарячим 
серцем.

 Я не знаю,мій 
маленький,як воно все 
повернеться і як вам там 
все розказуватимуть. Біля 
тебе будуть рости такі само 
діти.     Одні 
розумітимуть,що на нашу 
країну напали,а іншим 
батьки розкажуть,що то все 
вигадки. Ти чути будеш 
різне і те,що мама твоя 
поїхала воювати через 
те,що їй нічого було робити 
і те,що війна була вигадана.

 Навколо тебе будуть 
жити різні люди,наше 
сьогодення ти вчитимеш на 
уроках історії.

Ти ще малий, але мені 
хочеться аби ти прочитав це 
коли підростеш.

 Привіт, сину.
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 Вони захищають Україну                   Знати, щоб перемагати 

                        Прес-служба 72 ОМБр 

- Буду служити, в ремонтників робота 
завжди є. Командири у нас хороші, знаючі і 
справедливі, здоров'я Бог дав мені добре – не 
жаліюся – ще й молодим фору дам, а от 
державу свою ми ще не відвоювали. 
Відвоюємо тоді і відпочину.а своєму місці.

- Дядя Коля, ось вже скоро 2020 рік, які 
у Вас плани на майбутнє?

- Знаєте – коли кажуть, що не страшно - 
брешуть. Тільки от страх різний буває. 
Найчастіше хлопці не за себе бояться, а за 
рідних, що з ними буде. От і я так перед 
виїздом на нуль завжди думаю – діти дорослі, 
вже устроєні, а жінка моя – як вона сама без 
мене буде. Але то не довго такі думки. Як 
тільки обстріл, або з хлопцями їхати 
перевіряти відремонтоваі пушки – то вже не 
страху немає ,нічого, в голові все чітко – ти 
знаєш свою роботу і ти її робиш.

- Кожен звичайно відноситься по 
різному, а Вам як – страшно на передовій?

- Історій багато. Знаєте, як кажуть є, що 

згадати немає чого розказати. Я з хлопцями 
їжджу по всім піхотним батальйонам і не 
тільки. З 2015 року я побував і в Гранітному, і 
в Новотроїцькому, на териконах під 
Докучаєвськом, в Авдіївці, у 
Верхньоторецькому, на шахті Бутовка, на 
Зеніті, на Світлодарці, у Троїцькому, тепер 
уже у Золотому та Катеринівці.. Ось раз був 
випадок, здається в листопаді 2017, були ми 
біля шахти Бутовка – беху ремонтували, ну 
зробили все робить. Зібралися з піхотою, 
загрузилися, тільки від'їхали – а туди секунд 
через 30 міни почали падати. У сепарів та 
місцина давно була пристріляна - вони тільки 
і чекали, та бач не вийшло. Та і скільки вже 
такого було, як усе згадати то на добрячу 
енциклопедію вистачить.

- Є якісь такі «пригоди» які 
закарбувалися у пам'яті?

- Та звичайно хотілося, 
багато кому хочеться. Там же зовсім по 
іншому. Але я ж розумію, що роботу потрібно 
робити і в тилу, тим більш нашу роботу – 
ремонтну. Ми ж ремонтуємо в принципі усю 
зброю і стрілецьку, і пушки на БМП-1 та БМП 
2, допомагаємо ремонтувати і танки і 
САУшки. Та й часто їздимо в піхотні 
підрозділи. Так що, як кажуть, пороху теж 
понюхали.

- Був розподіл і нас 
відправили десь в середині 
червня на Вершину. Там мене і 
зарахували до ремонтної роти 
РАО рембату – і я тут і досі – 
так би мовити не зраджую 
підрозділу.

- Не хотілося в піхоту, 
десь на бойові?

- А як попали у 72 
бригаду?

- Та ні уговорив, взяли. Я 
ж собі думаю де я буду 
няньчити онуків, як не буде в 
нас ні країни, ні рідного дому. 
Отак, можна сказати і 
напросився. Поїхав я з 5 
хвилею мобілізації в 
навчальний центр, там нас 
добряче помуштрували. Молоді 
хлопці дивилися на нас трошки 
зверхньо, але як діло дійшло до 
практичних навчань то ми (було 
нас там трошки козаків за…) 
показали, що є ще порох в 
порохівницях, і що ми можемо 
навіть краще. Адже старість - 
це не завжди слабкість - це 
досвід, набуті уміння – те що 
вже з роками нікуди від тебе не 
дінеться.

-  І що так і відмовили?

- На той час вже був початок 2015 року, 

дивився по телевізору, що йде 
війна, справжня війна. Багато 
вже загинуло, багато поранених 
– ну а я, я ж здоровий, тільки 
вік трошки не армійський 
(сміється), от і пішов до 
військомату. А там кажуть – не 
підходите, вам вже 54 роки, 
йдіть додому онуків няньчити.

- Як так склалося, що Ви потрапили в 
армію?

Дядю Колю знає уся бригада. В свої 58 
років він з гордістю несе службу у своєму 
маленькому тиловому підрозділі – ремонтній 
роті ракетного та артилерійського озброєння в 
ремонтно-відновлювальному батальйоні. Про 
те, що спонукало його піти в армію, яке його 
життя буття, та про плани на майбутнє ми 
говорили, як раз коли дядя Коля міняв колесо 
на своєму бойовому конику – КАМАЗІ.

 "Не героїчні історії з життя" дяді Колі 

 Автор Сокирко Олексій
За матеріалами Тиждень.ua

Далі буде 

Чи є майбутнє в національних 
держав у сучасному світі? Почнімо з того, 
що національні ідеології стали якоюсь 
мірою жертвами масштабних криз ХХ 
століття, насамперед двох світових війн. 
Конфлікт між двома найбільшими 
військово-політичними блоками — 
Антантою й Четверним союзом — уже 
влітку 1914 року блискавично набув 
характеру протистояння національних 
ідеологій, швидко перетворившись на 
битву ксенофобських націоналізмів

Так чи інакше дуже важливим для 
кожного національного проекту було 
об'єднання довкола національної ідеології 
найактивніших і найуспішніших груп 
суспільства, заряджених певною 
харизмою й прагненням лідерства. Хоч як 
дивно прозвучить, але здебільшого це 
були не політики, а ідеологи (дуже часто 
митці, вчені, духовні особи) або ж 
підприємці-буржуа. Роль останніх у 
національних проектах без 
перебільшення була визначальною. 
Класичним прикладом може слугувати 
перший прем'єр-міністр Італії Камілло 
Бенсо ді Кавур (1810–1861) — успішний 
підприємець, який сприяв лібералізації 
торгівлі та сільського господарства, 
реформам кримінального законодавства 
та розвитку народної освіти. Чи не 
найважливіший проект Кавура, який мав 
стратегічні наслідки для об'єднання та 
щільної інтеграції різних регіонів Італії, 
— розбудова мережі залізниць. Розвиток 
нового, як на той час, транспорту сприяв 
не лише економічному розвитку країни, а 
й пожвавленню внутрішньої міграції, що 
цементувала в простих людях «чуття 
єдиної родини».  

Геть несхожим на італійський 
приклад є побудова держави Ізраїль, 
що фактично відбулася в ХХ столітті, 
але ідейно та організаційно була 
підготовлена поколіннями ідеологів та 
громадських лідерів ХІХ століття. Її 
маніфест — невеличку книгу 
«Єврейська держава» маловідомого на 
той час публіциста Теодора Герцля 
(1860–1904) — багато сучасників 
сприймали як утопічний проект. Там 
докладно були виписані засади 
формування державних інституцій, 
права, освіти, армії та, що головне, 
етичних цінностей. Відповідно до них 
жодне зрівняння прав євреїв з іншими 

громадянами країн, у яких вони 
проживають, не здатне привести до їх 
емансипації, а тому мусить бути 
реалізоване в межах суверенної 
національної держави. Іван Франко, який 
одним із перших відгукнувся на працю 
Герцля, зауважив, що це була єдино 
можлива програма для уникнення 
асиміляції єврейства, тож її приклад може 
бути помічним і для українців. 

 Спроби відшукати бодай якусь 
закономірність у появі та розвитку 
національних держав у модерну добу 
будуть явно приречені на провал: кожен 
випадок подаватиме нам приклад 
унікального історичного сценарію. 
Наприклад, створення в 1861 році 
об'єднаної Італії стало наслідком 
короткотривалого, але напрочуд 
динамічного періоду (Рісорджименто), у 
якому аристократичні інтриги 

поєднувалися зі збройною боротьбою 
революційних радикалів, 
просвітницькими та 
антиклерикальними рухами. Кожна з 
цих сил була дуже дієвою, але часто 
різновекторною. Тому після 
формування політичного каркаса — 
держави — належало створити 
повноцінних її громадян. Девізом 
новоспеченої країни стало гасло, часто 
приписуване різним її діячам: «Італію 
ми створили, тепер слід створювати 
італійців».

Парадоксально, але породжений 
революцією новочасний націоналізм дуже 
швидко взяли на озброєння європейські 
монархії, проти яких він від початку був 
спрямований. Прагнучи втримати владу, 
старі аристократичні еліти запозичили 
національну символіку й риторику, 
оголосивши себе виразниками державних 
(читай національних) інтересів. Вірність 
традиціям національної культури та 
історії, а не лише спадщині вінценосних 
предків у багатьох країнах подовжила 
життя монархій аж до сьогодні. У 
багатонаціональних імперіях загравання з 
національними громадами спричинилося 
до федералізації, а відтак збільшило 
стабільність і підтримку метрополій.  

 Як відомо, націоналізм як суспільну 
ідеологію розбудила Французька 
революція 1789 року, що проголосила 
належними до французької нації всіх 
громадян, солідарних з ідеалами свободи, 
рівності та братерства, незалежно від 
їхнього етнічного та соціального 
походження. Пантеон національних героїв 
очолив молодий генерал Бонапарт, у 
якому частка італійської крові 
переважала, а французька мова залишала 
бажати кращого. Риси французької 
етнічності, насамперед мову, що мала 
стати сполучною ланкою між різними 
регіонами та суспільними верствами, 
ідеологія імперії використала лише 
частково. Важливішими були емоційний 
заряд у сповідуванні суспільно-
політичних цінностей, відчуття спільноти, 
готовність діяти заради загального добра. 
Згодом видатний французький публіцист 
Ернест Ренан (1823–1892) назве цю 
функцію, що стане відмітною рисою всіх 
національних ідеологій, «щоденним 
плебісцитом». 

Народ, який проживав на певній 
території, не почувався монолітною 
спільнотою. Панівна верхівка 
відмежовувала себе від низів на підставі 
різниці в крові та походженні, які 
програмували їхні соціальні чесноти 
(мужність, відвагу, побожність) буквально 
від різних історичних «донорів»: 
сарматів, які були предками шляхти в Речі 
Посполитій, або ж хозарів — предків 

козаків.  

 Хоч як дивно, первісні поняття нації 
(від лат. natio — рід, плем'я) були 
безмежно далекими від теперішніх 
наукових і популярних трактувань, 
стосуючись не так свого народу, як 
чужинців. У культурах стародавнього 
світу й середньовіччя, де щільність 
населення була відносно низькою, а 
контакти та зв'язки між різними 
регіонами держави нерегулярними, серед 
їх носіїв домінувала дискретна картина 
світу та уявлень про своїх/чужих. Основ-
ними відмінностями були віра й 
належність до певного володаря, решта 
ознак — антропологія, мова та одяг — 
відігравали другорядну роль, оскільки 
еліта й простолюд часто могли мати різне 
етнічне походження, як-от скандинавська 
знать русь, що запанувала над 
слов'янськими племінними союзами в Х 
столітті, або нормандські рицарі, що 
підкорили в ХІ столітті англосаксонську 
Англію. 

У ХХ столітті маркер 
«національного» був дискредитований 
міжетнічними конфліктами, що точилися 
в межах двох світових війн, а згодом 
протиставлений мультикультуралізму як 
прогресивнішій формі інтеграції. Втім, 
після чергової серії криз глобалізаційних 
проектів питання ідентичностей, зокрема 
й національних, а також того, наскільки 
їхнім речником може чи повинна бути 
держава, знову стоять на порядку 
денному. Відповідь на ці виклики може 
стати очевидною з огляду на історичну 
ретроспективу феномену національної 
держави. 

Національну державу зазвичай 
асоціюють із ХІХ століттям, у якому вона 
народилася й стала найпоширенішою 
формою суспільно-політичної спільноти.

Поділяти чи об’єднувати?



 Хочу аби зрозумів,що 
ми воювали аби ти,коли 

народишся,не знав війни.
 Бо лише перемоги 
України я хотіла так як 
мати тебе.
 Ти рости справжнім, 
справедливим, дужим і не 
слухай тих хто не 
розуміє,що таке патріотизм.
 Сподіваюсь,що поки 
ти виростеш наша країна 
буде ставати 
сильнішою,переможе 
кацапську навалу,буде 
вільною і ти з гордістю 
говоритимеш,що ти 
українець.
 І тоді все буде не 
дарма.
 Рости і коли 
прочитаєш це згадай всіх 
тих хто віддали найбільшу 
ціну за твоє мирне життя.     
Люблю.       Твоя мама. 
        Вікторія Дворецька

 Розкажу тобі,що у нас 
роками крали нашу 
історія,мову,нашу віру. 
Вчитиму тебе,що головне в 
житті не шматок ковбаси на 
столі,а чиста совість і 
честь.
 Я хочу аби ти знав і 
вбирав у себе все найкраще 
за,що ми боролись.

 Хочу вечорами 
розповідати тобі про 
Ляліка, Сірка,Олега,про 
Чеха. Хоча про нього тобі 
розкажуть його сини,вони 
розкажуть тобі,що їхній 
татко захищав іхній дім.
 Я розказуватиму тобі 
про тих найкращих які були 
зі мною поруч всі ці роки.

 Але я хочу аби ти 
знав про Героїв. Про Сергія 
Нігояна, який боровся за 

Україну і загинув без зброї 
в руках, але з гарячим 
серцем.

 Я не знаю,мій 
маленький,як воно все 
повернеться і як вам там 
все розказуватимуть. Біля 
тебе будуть рости такі само 
діти.     Одні 
розумітимуть,що на нашу 
країну напали,а іншим 
батьки розкажуть,що то все 
вигадки. Ти чути будеш 
різне і те,що мама твоя 
поїхала воювати через 
те,що їй нічого було робити 
і те,що війна була вигадана.

 Навколо тебе будуть 
жити різні люди,наше 
сьогодення ти вчитимеш на 
уроках історії.

Ти ще малий, але мені 
хочеться аби ти прочитав це 
коли підростеш.

 Привіт, сину.
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 Вони захищають Україну                   Знати, щоб перемагати 

                        Прес-служба 72 ОМБр 

- Буду служити, в ремонтників робота 
завжди є. Командири у нас хороші, знаючі і 
справедливі, здоров'я Бог дав мені добре – не 
жаліюся – ще й молодим фору дам, а от 
державу свою ми ще не відвоювали. 
Відвоюємо тоді і відпочину.а своєму місці.

- Дядя Коля, ось вже скоро 2020 рік, які 
у Вас плани на майбутнє?

- Знаєте – коли кажуть, що не страшно - 
брешуть. Тільки от страх різний буває. 
Найчастіше хлопці не за себе бояться, а за 
рідних, що з ними буде. От і я так перед 
виїздом на нуль завжди думаю – діти дорослі, 
вже устроєні, а жінка моя – як вона сама без 
мене буде. Але то не довго такі думки. Як 
тільки обстріл, або з хлопцями їхати 
перевіряти відремонтоваі пушки – то вже не 
страху немає ,нічого, в голові все чітко – ти 
знаєш свою роботу і ти її робиш.

- Кожен звичайно відноситься по 
різному, а Вам як – страшно на передовій?

- Історій багато. Знаєте, як кажуть є, що 

згадати немає чого розказати. Я з хлопцями 
їжджу по всім піхотним батальйонам і не 
тільки. З 2015 року я побував і в Гранітному, і 
в Новотроїцькому, на териконах під 
Докучаєвськом, в Авдіївці, у 
Верхньоторецькому, на шахті Бутовка, на 
Зеніті, на Світлодарці, у Троїцькому, тепер 
уже у Золотому та Катеринівці.. Ось раз був 
випадок, здається в листопаді 2017, були ми 
біля шахти Бутовка – беху ремонтували, ну 
зробили все робить. Зібралися з піхотою, 
загрузилися, тільки від'їхали – а туди секунд 
через 30 міни почали падати. У сепарів та 
місцина давно була пристріляна - вони тільки 
і чекали, та бач не вийшло. Та і скільки вже 
такого було, як усе згадати то на добрячу 
енциклопедію вистачить.

- Є якісь такі «пригоди» які 
закарбувалися у пам'яті?

- Та звичайно хотілося, 
багато кому хочеться. Там же зовсім по 
іншому. Але я ж розумію, що роботу потрібно 
робити і в тилу, тим більш нашу роботу – 
ремонтну. Ми ж ремонтуємо в принципі усю 
зброю і стрілецьку, і пушки на БМП-1 та БМП 
2, допомагаємо ремонтувати і танки і 
САУшки. Та й часто їздимо в піхотні 
підрозділи. Так що, як кажуть, пороху теж 
понюхали.

- Був розподіл і нас 
відправили десь в середині 
червня на Вершину. Там мене і 
зарахували до ремонтної роти 
РАО рембату – і я тут і досі – 
так би мовити не зраджую 
підрозділу.

- Не хотілося в піхоту, 
десь на бойові?

- А як попали у 72 
бригаду?

- Та ні уговорив, взяли. Я 
ж собі думаю де я буду 
няньчити онуків, як не буде в 
нас ні країни, ні рідного дому. 
Отак, можна сказати і 
напросився. Поїхав я з 5 
хвилею мобілізації в 
навчальний центр, там нас 
добряче помуштрували. Молоді 
хлопці дивилися на нас трошки 
зверхньо, але як діло дійшло до 
практичних навчань то ми (було 
нас там трошки козаків за…) 
показали, що є ще порох в 
порохівницях, і що ми можемо 
навіть краще. Адже старість - 
це не завжди слабкість - це 
досвід, набуті уміння – те що 
вже з роками нікуди від тебе не 
дінеться.

-  І що так і відмовили?

- На той час вже був початок 2015 року, 

дивився по телевізору, що йде 
війна, справжня війна. Багато 
вже загинуло, багато поранених 
– ну а я, я ж здоровий, тільки 
вік трошки не армійський 
(сміється), от і пішов до 
військомату. А там кажуть – не 
підходите, вам вже 54 роки, 
йдіть додому онуків няньчити.

- Як так склалося, що Ви потрапили в 
армію?

Дядю Колю знає уся бригада. В свої 58 
років він з гордістю несе службу у своєму 
маленькому тиловому підрозділі – ремонтній 
роті ракетного та артилерійського озброєння в 
ремонтно-відновлювальному батальйоні. Про 
те, що спонукало його піти в армію, яке його 
життя буття, та про плани на майбутнє ми 
говорили, як раз коли дядя Коля міняв колесо 
на своєму бойовому конику – КАМАЗІ.

 "Не героїчні історії з життя" дяді Колі 

 Автор Сокирко Олексій
За матеріалами Тиждень.ua

Далі буде 

Чи є майбутнє в національних 
держав у сучасному світі? Почнімо з того, 
що національні ідеології стали якоюсь 
мірою жертвами масштабних криз ХХ 
століття, насамперед двох світових війн. 
Конфлікт між двома найбільшими 
військово-політичними блоками — 
Антантою й Четверним союзом — уже 
влітку 1914 року блискавично набув 
характеру протистояння національних 
ідеологій, швидко перетворившись на 
битву ксенофобських націоналізмів

Так чи інакше дуже важливим для 
кожного національного проекту було 
об'єднання довкола національної ідеології 
найактивніших і найуспішніших груп 
суспільства, заряджених певною 
харизмою й прагненням лідерства. Хоч як 
дивно прозвучить, але здебільшого це 
були не політики, а ідеологи (дуже часто 
митці, вчені, духовні особи) або ж 
підприємці-буржуа. Роль останніх у 
національних проектах без 
перебільшення була визначальною. 
Класичним прикладом може слугувати 
перший прем'єр-міністр Італії Камілло 
Бенсо ді Кавур (1810–1861) — успішний 
підприємець, який сприяв лібералізації 
торгівлі та сільського господарства, 
реформам кримінального законодавства 
та розвитку народної освіти. Чи не 
найважливіший проект Кавура, який мав 
стратегічні наслідки для об'єднання та 
щільної інтеграції різних регіонів Італії, 
— розбудова мережі залізниць. Розвиток 
нового, як на той час, транспорту сприяв 
не лише економічному розвитку країни, а 
й пожвавленню внутрішньої міграції, що 
цементувала в простих людях «чуття 
єдиної родини».  

Геть несхожим на італійський 
приклад є побудова держави Ізраїль, 
що фактично відбулася в ХХ столітті, 
але ідейно та організаційно була 
підготовлена поколіннями ідеологів та 
громадських лідерів ХІХ століття. Її 
маніфест — невеличку книгу 
«Єврейська держава» маловідомого на 
той час публіциста Теодора Герцля 
(1860–1904) — багато сучасників 
сприймали як утопічний проект. Там 
докладно були виписані засади 
формування державних інституцій, 
права, освіти, армії та, що головне, 
етичних цінностей. Відповідно до них 
жодне зрівняння прав євреїв з іншими 

громадянами країн, у яких вони 
проживають, не здатне привести до їх 
емансипації, а тому мусить бути 
реалізоване в межах суверенної 
національної держави. Іван Франко, який 
одним із перших відгукнувся на працю 
Герцля, зауважив, що це була єдино 
можлива програма для уникнення 
асиміляції єврейства, тож її приклад може 
бути помічним і для українців. 

 Спроби відшукати бодай якусь 
закономірність у появі та розвитку 
національних держав у модерну добу 
будуть явно приречені на провал: кожен 
випадок подаватиме нам приклад 
унікального історичного сценарію. 
Наприклад, створення в 1861 році 
об'єднаної Італії стало наслідком 
короткотривалого, але напрочуд 
динамічного періоду (Рісорджименто), у 
якому аристократичні інтриги 

поєднувалися зі збройною боротьбою 
революційних радикалів, 
просвітницькими та 
антиклерикальними рухами. Кожна з 
цих сил була дуже дієвою, але часто 
різновекторною. Тому після 
формування політичного каркаса — 
держави — належало створити 
повноцінних її громадян. Девізом 
новоспеченої країни стало гасло, часто 
приписуване різним її діячам: «Італію 
ми створили, тепер слід створювати 
італійців».

Парадоксально, але породжений 
революцією новочасний націоналізм дуже 
швидко взяли на озброєння європейські 
монархії, проти яких він від початку був 
спрямований. Прагнучи втримати владу, 
старі аристократичні еліти запозичили 
національну символіку й риторику, 
оголосивши себе виразниками державних 
(читай національних) інтересів. Вірність 
традиціям національної культури та 
історії, а не лише спадщині вінценосних 
предків у багатьох країнах подовжила 
життя монархій аж до сьогодні. У 
багатонаціональних імперіях загравання з 
національними громадами спричинилося 
до федералізації, а відтак збільшило 
стабільність і підтримку метрополій.  

 Як відомо, націоналізм як суспільну 
ідеологію розбудила Французька 
революція 1789 року, що проголосила 
належними до французької нації всіх 
громадян, солідарних з ідеалами свободи, 
рівності та братерства, незалежно від 
їхнього етнічного та соціального 
походження. Пантеон національних героїв 
очолив молодий генерал Бонапарт, у 
якому частка італійської крові 
переважала, а французька мова залишала 
бажати кращого. Риси французької 
етнічності, насамперед мову, що мала 
стати сполучною ланкою між різними 
регіонами та суспільними верствами, 
ідеологія імперії використала лише 
частково. Важливішими були емоційний 
заряд у сповідуванні суспільно-
політичних цінностей, відчуття спільноти, 
готовність діяти заради загального добра. 
Згодом видатний французький публіцист 
Ернест Ренан (1823–1892) назве цю 
функцію, що стане відмітною рисою всіх 
національних ідеологій, «щоденним 
плебісцитом». 

Народ, який проживав на певній 
території, не почувався монолітною 
спільнотою. Панівна верхівка 
відмежовувала себе від низів на підставі 
різниці в крові та походженні, які 
програмували їхні соціальні чесноти 
(мужність, відвагу, побожність) буквально 
від різних історичних «донорів»: 
сарматів, які були предками шляхти в Речі 
Посполитій, або ж хозарів — предків 

козаків.  

 Хоч як дивно, первісні поняття нації 
(від лат. natio — рід, плем'я) були 
безмежно далекими від теперішніх 
наукових і популярних трактувань, 
стосуючись не так свого народу, як 
чужинців. У культурах стародавнього 
світу й середньовіччя, де щільність 
населення була відносно низькою, а 
контакти та зв'язки між різними 
регіонами держави нерегулярними, серед 
їх носіїв домінувала дискретна картина 
світу та уявлень про своїх/чужих. Основ-
ними відмінностями були віра й 
належність до певного володаря, решта 
ознак — антропологія, мова та одяг — 
відігравали другорядну роль, оскільки 
еліта й простолюд часто могли мати різне 
етнічне походження, як-от скандинавська 
знать русь, що запанувала над 
слов'янськими племінними союзами в Х 
столітті, або нормандські рицарі, що 
підкорили в ХІ столітті англосаксонську 
Англію. 

У ХХ столітті маркер 
«національного» був дискредитований 
міжетнічними конфліктами, що точилися 
в межах двох світових війн, а згодом 
протиставлений мультикультуралізму як 
прогресивнішій формі інтеграції. Втім, 
після чергової серії криз глобалізаційних 
проектів питання ідентичностей, зокрема 
й національних, а також того, наскільки 
їхнім речником може чи повинна бути 
держава, знову стоять на порядку 
денному. Відповідь на ці виклики може 
стати очевидною з огляду на історичну 
ретроспективу феномену національної 
держави. 

Національну державу зазвичай 
асоціюють із ХІХ століттям, у якому вона 
народилася й стала найпоширенішою 
формою суспільно-політичної спільноти.

Поділяти чи об’єднувати?
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 “Диды” нагибали – насилие и педерастия в самой “скрепной” армии 

Информационная гигиена. 
Почему мы моем руки, но не чистим мозги?

Автор Янина Ткачук

Если ничего не знаете о медийной 
грамотности – погуглите, хотя бы. Но не 
шерьте больше, пожалуйста, «горячие 
новости» из говносайтов и 
говноаккаунтов. Чистите свои мозги. Они 
будут вам благодарны. А вместе с ними – 
вся наша страна, ее безопасность и 
независимость.

Давайте не будем доверять 
безоговорочно всему контенту соцсетей. 
Давайте выберем себе любимое СМИ, 
которое старается проверять для вас 
информацию – такие точно есть, уверяю! 
Просто это тоже работа – найти свое 
СМИ и журналиста. Как подобрать 
стоматолога, например.

Ведь мы потихоньку учимся читать 
этикетки на товаре, чтобы не тянуть в рот 
всякую гадость – этому учат в 
Госпотребслужбе. Мы моем руки и 
чистим зубы – потому что медики с 
детства нас предупреждают о наличии 
микробов. А вот как с информационной 
грязью бороться – не учат. Норовят 
писать новости вместо журналистов. Это 
как печь хлеб вместо пекарей.

А вам не кажется, что сперва нужно 
учить информационной гигиене и 
медиаграмотности? Вот прямо с первого 
класса школы. А для взрослых 
любителей фейков и манипуляций – в 
виде курсов-тренингов-онлайн-уроков, 
например. Не надо учить, как правильно 
писать. Научите, как правильно 
потреблять.

Вчера вот президент дал ЦУ 
правительству, чтобы те составили 

«список требований» к новостям. Мол, 
будем защищать неразумных украинцев 
от фейков и пропаганды. Медиа эксперты 
говорят – это же угроза свободе слова. Я 
так и вижу эту картинку: украинец тянет 
в рот конфету в обложке «фейк», 
подбегает чиновник с лицом Зеленского, 
выдирает ее у него изо рта, и запихивает 
взамен нечто не съедобное на вид с 
надписью «правильная новость».

Согласна, иногда анонимность 
источника информации – жизненная 
необходимость, вопрос безопасности 
автора и людей, о которых он пишет (в 
условиях войны на Донбассе и 
оккупированных Крыма и так 
называемых «ЛДНР»). Но это не только я 
понимаю. Очень многие манипуляторы с 
удовольствием пользуются 
анонимностью, якобы с этой целью. На 
самом деле – просто врут.

Да, в Украине есть проблема с 
независимыми СМИ. Особенно – 
экономическими. Впрочем, как и во всем 
мире. И за 50 тысяч долларов даже NYT 
готово опубликовать «джинсу» (да, это 
мне тоже на том же КМЭФ рассказали). 
Но одно дело – осторожно относиться к 
«джинсе» в большом издании с именем, 
и другое – радостно разносить на весь 
мир вычитанный «инсайт» в анонимном 
канале.

Ах, вы не верите традиционным 
СМИ, потому что они все 
«журнашлюхи»? Поздравляю, 
пропагандисты и манипуляторы и вас 
победили. Потому что это именно 
нужная им мысль, заботливо вложенная в 
ваши головы их неустанными 
шаловливыми ручонками.

Вы все еще перепощиваете посты с 
такими названиями? Вы не проверяете 
источник информации? Вы не смотрите 
на дату публикации новости? 
Поздравляю – вы идеальный потребитель 
помойных «новостей» и разносчик 
заразных вбросов и манипуляций.

На Киевском международном 
экономическом форуме в прошедшую 
пятницу говорили о трансформации 
медиа в современном цифровом мире. И 
знаете, что? Как показал опрос аудитории 
– больше 70% берут информацию из 
соцсетей, чатов и телеграмм-каналов – в 
том числе, анонимных. Только около 20% 
– из профессиональных СМИ. И больше 
половины собираются и дальше так 
делать. На форум уровня КМЭФ, чтобы 
вы понимали, обычный ротозей не 
попадет – билет туда стоил несколько 
тысяч гривен. То есть участники, среди 
которых проводился опрос – это 
представители бизнеса, политики, 
эксперты разного рода. Также – 
журналисты и пиарщики. То есть люди, 
имеющие достаточных доход, 
соответствующее образование и 
положение в обществе. И эти люди – 
черпают информацию из анонимных 

каналов! То есть ничтоже сумняшеся – 
им можно втюхать абсолютно все, что 
угодно, в качестве «новостей». Для 
верности подписав «шок, сенсация, 
такого вы еще не 
видели/слышали/пробовали». О какой 
информационной гигиене можно 
говорить?

  Украинцы в условиях 
информационной войны с РФ 
продолжают поглощать невероятное 
количество забродившей и гнилой 
информации. Вот уже шестой год 
активисты, эксперты и прочите 
международные партнеры 
организовывают разного рода тренинги и 
круглые столы на тему «как 
противостоять пропаганде, защититься от 
фейков, не дать собой манипулировать». 
Но значительная часть украинцев 
продолжает хлебать большой ложкой 
помойную информацию. Доколе?

В Луганске 
“порвали парус” российскому 
чекисту.              Ранее уже писали о 
странных извращениях на сексуальной 
почве среди российских кураторов 

луганских пособников оккупантов.  
Россиянки, а вам не западло отпускать 
своих хорей в Лугандон и Донбабве на 
гибридную секс-войну с мировым 
фашизмом в секретную путинскую 
командировку? Ведь вам дурных 
болезней привезут немерено от 
сепарских шалав. Подполковник 
российской военной разведки Александр 
Сазонов, который возглавляет 
спецгруппу Южного оперативного 
командования ВС РФ в Луганске, кроме 
выполнения поставленных руководством 
задач, достаточно смело 
экспериментирует и в своей интимной 
жизни. Судя по аудиозаписи, 
предоставленной контразведкой СБУ и 
некоторыми неустановленными 
доброжелателями из волонтеров сайта 
“Миротворец”, российский разведчик в 
Луганске впервые попробовал “анальную 
пенетрацию”. – Жопу не зажимай! 
Расcлабься! – Ой, бл*дь! Только по-
быстрому! 

  Русский мир шагает по людям… 
Ещё немного о “великой” России и ее 
“великой” армии: “Солдат-срочник, 
устроивший бойню в Забайкалье, 
рассказал, что ему угрожали 
изнасилованием“. Напомню, в РФ 
рядовой Рамиль Шамсутдинов 
расстрелял 8 военнослужащих, еще 2 
получили ранения. Выяснилось, что 
кроме обычных унижений и истязаний в 
российской армии практикуются 
настоящие изнасилования солдат 
“старшими товарищами”. Всё это 
привело к тому, что рядовой расстрелял 
сослуживцев. 
 А ведь подобное уже было. 
Например, нашумевший случай в 1987 
году – в ночь с 23 на 24 февраля  
рядовым внутренних войск Артурасом 
Сакалаускасом было осуществлено 
убийство пятерых сослуживцев, а также 
начальника караула, его помощника и 
проводника поезда. Причиной послужили 
издевательства и попытка изнасилования 
сослуживцами при невмешательстве или 
молчаливом одобрении начальника 
караула и проводника.  За матеріалами сайту Інфорпост
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